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Møde i Handicaprådet 

 
Deltagere: 

Peder Tind, Bente Ankersen, Connie Maybrith Jørgensen, Susanne Eilersen, Dorte S. Jensen, Niklas 

Andersen, Børge Larsen, Brian Sørensen, Holger Torp, Yelva Bjørnholdt Jensen og Pia Lindegaard 

Nielsen (Sekretær) 

 

Afbud: Belinda Møller Videsen, Kirsten Cordtz.  

 

- Peder Tind forlader mødet ved punkt 5. 

 

 

 

Dagsorden Tid  Beslutning 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

 

2½ min Godkendt 

2. Godkendelse af referat fra d. 8/9-20 

 

2½ min Godkendt 

3. Høring: Udbud af personlig pleje og 

praktisk bistand  

 

- Oplæg v. Anders Gjerløv, 

specialkonsulent 

  

15 min Lukket punkt 

 

4. Høring: Udbud på komfort kørestole  

 

- Oplæg v. Mai-Britt Tingsager, leder 

 

15 min Mai-Britt Tingsager holdt et kort 

oplæg, hvor hun bl.a. også 

præsenterede Handicaprådet for de 

ønsker de i Hjælpemidler og 

Kommunikation har til 

kravspecifikationerne.  

Til ønsket om at kørestolene kan 

benyttes med flere hjælpemotorer 

uden, at CE mærkningen ryger, blev 

det kommenteret, at det kunne være 

interessant at vide, hvad der skal til 

af dokumentation for at kombinere to 

CE mærkninger.  

 

Mødetidspunkt:  

kl. 17-19 

Mødedato:  

08.12.20 

Mødested: Teams 
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5. 7000 Stemmer – præsentation af 

resultater  

 

- Oplæg v. Marie Fonvig, prokektleder 

 

25min Marie Fonvig holdt et oplæg om 

7000 stemmer - en kampagne, hvor 

overskriften er: Hvad kan vi lære af 

corona?  

På kun to uger har Fredericia 

Kommune indsamlet 5023 input om 

folks oplevelser under corona. På 

hjemmesiden 7000stemmer.dk er 

gengivet de mest typiske input fra 

kampagnen. De er struktureret i 

teamer, hvor et idekatalog lægger op 

til, hvordan man fremadrettet kan 

sætte handlinger på det vi lærte. 

 

Handicaprådet roser det store 

arbejde.  

 

Ift. Blinde og svagtseende gøres der 

opmærksom på, at det er vigtigt, at 

talen bag ”læs op knappen” er præcis 

således, at man ikke bare informeres 

om læs-op-funktionen, men også får 

at vide hvad teksten, man kan få læst 

op, handler om.  
 

6. Orientering fra møde med Social- og 

Beskæftigelsesudvalget d. 23/11-20 

 

Punkter Handicaprådet vil arbejde videre 

med?  

 

10 min Punkt udsættes til næste møde 

7. Revision af vores handicappolitik 

(2012)? 

10 min Handicaprådet er enige om, at det er 

tid til at revidere handicappolitikken 

– nogle bemærker, at den måske skal 

skrives helt om? 

 

Det aftales, at der skal udarbejdes et 

foreslag til en procesplan, som skal 

tages til med Senior- og 

Handicapudvalget. 

 

8. Evaluering af Handicapprisen  10 min Overrækkelsesarrangementet blev 

aflyst ud fra et forsigtighedsprincip 
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ift. corona. Der blev i stedet 

produceret en film. 

Filmen er nået ud til mange, hvor 

vinderen: Vestbyens Herretøj får 

”skulderklap” både i form af likes og 

kommentarer.  

 

De to andre nominerede; Kristine 

Petersen og G94’s multihold fik 

besøg af Lars Ejby, formand for 

Senior- og Handicapudvalget og 

Niklas Andersen, formand for 

Handicaprådet, hvor de nominerede 

blev overrakt et diplom og en 

blomsterbuket. 

 

- Så på trods af corona blev d. 3. 

december FN’s Internationale 

Handicapdag markeret. Det glæder 

Handicaprådet sig over. 

 

Kunstpokalen lavet af Brian 

Sørensen får stor ros 

 

Der bliver fremsat forslag om, at 

Handicaprådet skal være mere 

opsøgende ift. indstillinger og være 

tydeligere i deres definition af 

”handicap”. Desuden udtrykkes et 

ønske om, at indstillingsprocessen 

starter tidligere. 

- Alle tre foreslag som rådet nikker 

til. 

 

9. Nyt fra politikkerne og deres udvalg  

 

15 min Sundhedsudvalget: Udarbejdelsen 

af sundhedspolitikken er godt i gang. 

Der er kommet mange input på trods 

af, at corona-restriktioner har 

udfordret måden at samle input - Der 

er blevet fundet nye og gode 

løsninger.  

Der gøres desuden opmærksom på, 

at aktivitetsbane bag sundhedshuset 
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indvies nu: En god udendørs og 

”corona-venlig” aktivitet - og et løft 

til sundheden. 

 

Senior- og Handicapudvalget: 

Har fokus på at få udarbejdet et godt 

udbud af personlig pleje og praktisk 

bistand.  

Pårørendepolitikken på 

handicapområdet bliver sat i høring 

frem til 14.januar. Den skal altså 

drøftes på næste møde.  

 

Repræsentanter fra de andre udvalg 

er fraværende. 

 

10. Godkendekse af ny mødekaldener 2021  

 

5 min Godkendt 

11. Servicemeddelelser 

 

Herunder coronaopdatering v. Yelva 

 

5 min Yelva orientere om en bekymrende 

stigning i antallet af coronatilfælde. 

Budskabet er helt klart: Vi skal 

virkelig stramme op. 

 

Ingen af vores bosteder eller 

plejehjem har oplevet store 

smittetilfælde. Det er godt.  

 

12. Evt. 

 

Handicaprådets facebookside / fælles mail, hvor 

alle kan skrive ind (Nikals) 

 

5 min  Flere fra Handicaprådet bemærker, at 

hvis rådet skal have en FB-side, er 

det vigtigt, at de, som administrere 

siden (formandskabet), søger for 

hyppigt at opdatere siden med nyt. 

 

Børge: Folkeoplysningsudvalget 

uddeler priser indenfor forskellige 

kategorier. Børge opfordrer til, at 

Handicaprådet indstiller, hvis de 

kender nogen, der fortjener en af 

priserne. 

 

 


